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Abstract of thesis 

       

                                                                                     

 دراست الخىاص البصريت والكهربائيت لشبه مىصل عضىي وتطبيقاته الالكتروني                  

( وتونيًش  %10-1)وتُسة ذشوية   Orang Gانُقي وانًشوب تظثغح  P3HT ذحضيش اغشيح سقيقح يٍ تونيًش انذساسحذى في ْز   

PEDOT:PSS  وقذ حضشخ الاغشيح تطشيقح انطلاء انثشيي  انُقيSpin Coating .    كًا ذى ذشخيض الاغشيح انثونيًيشيح انًحضشج

نرشوية تذأخ وَريجح ا انُقي  X-Ray  P3HTوشخظد انًُارج انًزكوسج اَفا" تالأشعح انسيُيح   FT-IRتواسطح الاشعح ذحد انحًشاء 

 انًحضشج الاغشيحنجًيع انخواص انثظشيح كًا دسسد  انًسرخذيح.   Orang Gانًُارج انًحضشج ذكوٌ شثّ تهوسيح َريجح ذأثيش طثغح 

حساب فجوج  ، وذى (n( يعايم الاَكساس)K(، يعايم انخًود)αيعايم الايرظاص)وكزنك ، Rالاَعكاسيح   Tانُفاريح  ،   Aالايرظاطيح 

وقذ ذى الاسرفادج يٍ ْزِ انخواص ( .σopt( وكزنك  انروطيهيح انثظشيح )ɛi (، وثاتد انعزل انخياني )ɛrثاتد انعزل انحقيقي ) ،Egانطاقح 

  في اسرخذاو انثونيًشاخ انًذسوسح في ذظُيع خهيح شًسيح وكاَد راخ كفاءج جيذج .

Study  of the optical and electrical properties Organic Semiconductors and  applications 

In this  study  thin films of  un doping P3HT and (1% ,3%,4% ,5% ,7%,10%) Orang G doping 

P3HT have been prepared using spin coating method .The prepared films were characterized 

under XRD and FTIR and UV-VIS spectroscopy . The UV-IS optical properties related to 

absorbance (A), Transmit (T) and reflectance ( R ) in the rang (300-900) nm have been studies 

to and absorption coeffienct )α( refractive index (n),  extinction coefficient (K) and was the 

energy gap account( Eg), the real dielectric constant (ɛr), and a fixed fantasy insulation (ɛi) as 

well as optical conductivity σopt.. A inlayer solar cells wave constructers  from the upper 

mention un doping  and evaluated ,and found to have  a good efficacies.  


